
                      
REPUBLIKA HRVATSKA 
SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA 
OPĆINA BOL 
 
 
Na temelju članka 87. Poslovnika Općinskog vijeća Općine Bol (“Službeni glasnik” 
Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19), Svjetlana Baković kao osoba imenovana od 
predsjednice vijeća, predlaže ovaj zapisnik sa 5/2024 sjednice općinskog Vijeća održane 
dana 26. srpnja 2024. godine, sa početkom u 18.30 sati, u uredu Općine Bol. 
 
Nazočni: Nataša Paleka Jakšić (predsjednica općinskog vijeća), Tonči Buljan, Zdravko 
Bartulović, Ivan Cvitović, Lea Marinković, Irena Eterović,  Tihomir Marinković, Jakov 
Okmažić, Ante Selak (drugi potpredsjednik općinskog vijeća). 
 
Izočni: -  
 
Ostali nazočni: Katarina Marčić - načelnica Općine Bol, Kristian Bačić - pročelnik 
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol, Svjetlana Baković - zapisničar, Nives Mošić-
voditeljica računovodstva, Joško Egekher- predstavnik medija.  
 
A) Utvrđuje se kvorum, prisutno je 9 vijećnika. 
 
B) Dnevni red, predložen u materijalnima i nadopunjen točkom 7., je prihvaćen 
JEDNOGLASNO, te glasi:  
 

1. Rasprava i donošenje odluke o javnim priznanjima općine Bol za 2024. godinu 
- Grb općine Bol- Big blue sport d.o.o. 
- Grb općine Bol- Ljubica Kusanović 
- Godišnja nagrada općine Bol za 2024- Elica Marinković 
- Godišnja nagrada općine Bol za 2024- Ana Cvitanić i Lucija Špacal 
- Rasprava i donošenje odluke o visini novčane nagrade uz javno priznanje 

2. Rasprava i donošenje odluke o prvom rebalansu proračuna općine Bol za 2024. godinu 
- Odluka o prvom rebalansu 
- Obrazloženje izmjena i dopuna proračuna za 2024. godinu 

3. Rasprava i donošenje odluke o Programu građenja komunalne infrastrukture na 
području općine Bol za 2024. godine. 

4. Rasprava i donošenje odluke o Programu održavanja komunalne infrastrukture na 
području općine Bol za 2024. godine. 

5. Rasprava i donošenje odluke o izmjenama i dopunama odluke o načinu pružanja javne 
usluge sakupljanja komunalnog otpada na području općine Bol. 

6. Rasprava i donošenje zaključka o organiziranom uplovljavanju i privezu party brodova 
i drugih organiziranih party kružnih putovanja. 

7. Rasprava i donošenje odluke o izmjenama i dopunama odluke o nerazvrstanim 
cestama na području općine Bol. 
 

Općina Bol
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C) Primanje na znanje zapisnika sa 4/2024 sjednice vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je konstatirala da nije zaprimljena ni 
jedna  pismena primjedba na zapisnik sa 4/2024 sjednice Općinskog vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je utvrdila da nema usmenih primjedbi 
na zapisnik. 
Zapisnik je primljen na znanje sukladno članku 88. Poslovnika Općinskog vijeća („Službeni 
glasnik“ Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19). 
 
D)    Usmeno izvješće načelnice o radu općine Bol od posljednje sjednice vijeća 
Načelnica je kazala kako je i dalje je u tijeku javna nabava  za dogradnju luke Bol  
procijenjene vrijednosti 8,5 milijuna eura, rok za dostavu ponuda je prolongiran već nekoliko 
puta. Novi rok je početkom rujna. 
Načelnica je izvjestila vijećnike da smo od DVD-a Bol u  srpnju zaprimili  presudu sa 
Trgovačkog suda u predmetu DVD Bol protiv društva hidraulika Kurelja d.o.o radi isplate. 
Navedenom presudom usvojen je tužbeni zahtjev tužitelja Hidraulika Kurelja, odnosno DVD 
Bol je izgubio spor u znatnom omjeru. Presudom se nalaže platiti  vozilo gotovo u cijelosti, sa 
zateznim kamatama, te parničnim troškovima. Presuda je obrazložena na 12 stranica te 
vijećnicima može biti dostavljena na zahtjev. 
Nakon što DVD Bol  temeljem više poziva na plaćanje Hidraulici Kurelji nije isplatilo 
preuzeto vozilo, u prosincu 2020. podnijeli  su prijedlog za ovrhu, na koju je DVD podnio 
prigovor pobijajući rješenje u cijelosti čime je ovrha stavljena van  snage i započet je proces 
na Trgovačkom sudu u Splitu.  
Ugovorena cijena vozila je bila 1.559.500,00 kuna. Ugovor je sklopljen u travnju 2019. 
godine, a primopredaja izvršena u veljači 2020. godine.  Potpisan je primopredajni zapisnik 
kojim je konstatirano da je u potpunosti utvrđena ispravnost vozila. Hidraulika Kurelja je 
ispostavila račun. Prema ispostavljenom računu  DVD Bol je uplatio dio, odnosno polovicu - 
1.079.750,00 kn. Po dostavljenim opomenama da se plati razlika, hidraulika Kurelja je tek od 
Općine Bol dobila pisani odgovor da zbog određenih uočenih nedostataka će se isplatiti 
dodatnih 300.000,00 kn, a da će se angažirati sudski vještak koji će napraviti procjenu. 
Hidraulika Kurelja je pokrenula sudski spor na preostali iznos od 479.750,00 kn. S obzirom 
na tijek sudskog spora  i vještačenja koja nisu išla u korist DVD-a Bol, a radi smanjenja 
troškova parničenja i zateznih kamata, DVD Bol je 2022. djelomično priznao tužbeni zahtjev 
u iznosu od 420.000,00 kn, te se spor se nastavio za preostalih 59.750,00 kn, odnosno 
7.930,19 eura. 
DVD Bol je temeljem vještačenja uspio dokazati nedostatke u iznosu od tek 5.000,00 kn, te 
ga je sud obvezao uplatiti razliku od 54.750,00 kn odnosno 7.266,00 eura. 
S obzirom na neznatan uspjeh u sporu, tužitelj ima pravo na naknadu svih troškova postupka, 
kao i na zatezne kamate sa različitim datumima. Na ovaj iznos glavnice od 7.266,00 eura od 
samog roka dospijeća plaćanja u 2020. godine, a za iznos koji je ranije priznat  od 420.000,00 
kn od dospijeća iz 2020. godine do trenutka isplate Hidraulici Kurelji u 2022. godini. 
Ukupno u ovoj parnici plaćeno je 11.410,95 eura kamata, 2.202,82 eura ovršnog postupka, 
7.554,89 eura parničnog postupka, te iznos od 5.750,00 eura troškova odvjetnika koji je 
zastupao DVD Bol. Dakle, ukupno 26.918,66 eura, a vozilo je koštalo 207.000,00 eura. 
Većinu tih troškova DVD je već deponirao, zbog izrečene sudske privremene mjere na 
prijelazni račun. Ta sredstva im je osigurala Općina Bol u 2022. godini, a potrebno je 
osigurati  dodatnih 15.000,00 eura predloženim  rebalansom proračuna. 
Načelnica je izvjestila nazočne da je  u tijeku postupak javne nabave za uređenje 674 m2 ulice 
Ante Radića. Procijenjena vrijednost radova je 470.000 eura + PDV. Istaknula je da očekuje i 
sufinanciranje Vodovoda Brač. 
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Načelnica je kazala da je u tijeku i postupak javne nabave  za radove popločenja trga kod 
Dominikanskog samostana – Šematorija. Istaknula je da će, ako bude sve po planu i 
osiguramo izvođača, radovi otpočeti nakon turističke sezone.  Procijenjeni trošak je oko 
242.000,00 eura sa uključenim PDV-om. 
Načelnica je rekla da je uprava Hrvatskih cesta odobrila sufinanciranje bujičnog kanala Borak 
i da smo danas zaprimili i potpisali sporazum o financiranju, te a je sada moguće pokrenuti 
javnu nabavu. I Hrvatske ceste i Hrvatske vode su delegirale predstavnike za članove 
povjerenstva za postupak javne nabave što je bio jedan od preduvjeta financiranja. 
Hrvatske ceste financijski na sebe preuzimaju dio projekta koji se odnosi na južni trak sa 
nogostupom u procijenjenoj, dok sjeverni kolnički trak  financiramo mi zajedno sa Hrvatskim 
vodama. Rekonstrukciju sjevernog kolnika financira Općina, dok troškovnički dio koji se 
odnosi na bujični kanal do 70 % na sebe preuzimaju Hrvatske vode. 
Vezano uz uređenje kuhinje dječjeg vrtića načelnica je izvijestila nazočne kako je odrađena  
javna nabava za građevinsko zanatske radove i osiguran je izvođač, te da smo u postupku  
javne nabave za opremu kuhinje, kao i nabave druge opreme za koju su sredstva osigurana na 
natječaju LAG-a. 
Načelnica je kazala da Osnovna škola Bol radi na uvođenju mogućnosti produljenog boravka 
za najmlađe učenike. Produljeni boravak zahtjeva i prostorne i kadrovske uvjete. Susjedni 
kabinet od srednje škole nužan im je za potrebe kuhinje i blagovaone, te je potrebno zaposliti 
kuharicu i učiteljicu koja bi bila s djecom. Uobičajena praksa u školama gdje je takav oblike 
nastave omogućen je da JLS sudjeluju u sufinanciranju troškova plaće, stoga je ravnatelj 
uputio zamolbu za iskaz interesa Općine da financira plaću učiteljice 10 mjeseci godišnje. 
Načelno je odgovorila potvrdno, a okvirno bi to bruto iznosilo 25.000,00 eura godišnje i 
ukoliko se takav oblik nastave realizira, biti će predloženo u idućem rebalansu proračuna ili u 
proračunu za 2025. godinu. 
Početkom mjeseca ishođena je lokacijska dozvola za Pučišku ulicu, te se radi na rješavanju 
kompliciranih vlasničkih pitanja, kako bi mogli dalje u realizaciju. Projekt obuhvaća 
prometnu infrastrukturu- prometnicu u duljini od oko 150 metara, komunalnu infrastrukturu - 
vodoopskrbu, odvodnju i javnu rasvjeta, te komunikacijsku infrastrukturu. 
Načelnica je kazala da se nametnula se potreba za definiranjem standarda urbane oprema, 
prvenstveno tendi, suncobrana i natpisa trgovačkih, ugostiteljskih i uslužnih poslovnih 
prostora, jer trenutno prevladavaju netipizirana i neusklađena rješenja. S ciljem uvođenja reda 
u javni prostor naručen je elaborat urbane opreme koji bi nam trebao biti podloga za izmjenu 
općinskih odluka koje definiraju javne površine. Prilagodba ne bi smjela biti duža od dvije 
godine od stupanja na snagu, dok bi se svi novi zahtjevi prilagođavali novoj odluci. Izrađivači 
su bili na terenu prošli tjedan, odrađen je preliminarni sastanak, a prvu draft verziju 
očekujemo krajem kolovoza kada bi prošli i kroz Odbor za prostorno planiranje. Načelnica je 
istaknula kako se nada da ćemo do kraja ove godine  implementirati elaborat u općinske 
odluke. 
Načelnica je također kazala da je izrađeno idejno rješenje  novog sklopa na autobusnom 
stajalištu koji ostaje u isti gabaritima i na istoj poziciji. Novo rješenje zadržava poziciju 
trafike na postojećoj, iza trafike se postavlja objekt sa javnim WC-om, muške, ženske i 
sanitarije za osobe smanjene pokretljivosti. Na sanitarije se nastavljaju dva objekta autobusne 
čekaonice koji se pomoću podiznih rolo vrata spajaju u jednu veću čekaonicu sa pristupom i 
do sanitarija. Na južnom dijelu se niskim zidom formira vanjska čekaonica, a vizualno svi 
objekti se nalaze ispod zajedničke „kape“ proširene oko 50 cm. 
U suradnji sa konzervatorima došlo se do vizualnog rješenja, na koje sad imamo i pisanu 
suglasnost, a očekujemo još i od Ministarstva graditeljstva potvrdu o tipskom projektu, pa bi 
mogli krenuti u javnu nabavu. 
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Što se tiče turističkih pokazatelja, načelnica je istaknula da  imamo podatke za  prvih 6 
mjeseci i prvih 20 dana sedmog mjeseca.  Od siječnja zaključno sa lipnjem, imamo povećanje 
broja noćenja od 15 % i 17% u dolascima, a to je  oko 20.000 ostvarenih odnosno 
registriranih noćenja više. U prvih 20 dana srpnja imamo  relativni rast u odnosu na lani 7% u 
dolascima i 5% u noćenjima, što je oko 5000 registriranih noćenja više u prvih 20 dana. 
Tijekom čitavog razdoblja imamo rast i u privatnom i u hotelskom smještaju.  
Nastavlja se trend blagog pada registriranih kreveta, tako i ove godine u ovom trenutku 
imamo neznatan, ali pad od 2% u odnosu na lani, od toga značajniji pad broja kreveta u 
hotelskom smještaju zbog prekategorizacije  hotela Bonace koja sada nosi  4 zvjezdice. U 
ostalim kategorijama smještaja više-manje je to oko 2% više.  
Načelnica je kazala da je, usprkos navedenim brojkama,  dojam da je gostiju manje i da manje 
troše. Prema uplatama poreza  koje imamo na uvid, vidljivo je da je plaćeno više poreza na 
potrošnju, što ne znači nužno da je prodano više robe, odnosno može biti i rezultat inflacije. S 
druge strane imamo i rast poreza na dohodak, što znači da je ili više zaposlenih ili su plaće 
više, što je opet podatak koji se treba uzeti sa zadrškom s obzirom da se menadžment 
kadrovima nametnuo kao trenutno najveći izazov poduzetnicima, s obzirom na ograničenu 
ponudu djelatnika, te da je radna snaga koju uvozimo uglavnom manje kvalitetna i to se 
nužno  nadomješta većim brojem djelatnika. 
Sve u svemu, nemamo razloga biti nezadovoljni tijekom sezone, ali niti preoptimistični. 
Istaknula je da strateški cilj Bola treba biti podizanje kvalitete smještajnih kapaciteta, 
održavanje ravnoteže u broju kreveta, kako u hotelskom tako i u privatnom smještaju. 
Načelnica je upoznala vijećnike da je ranije ovog tjedna održan sastanak predstavnika svih 
turističkih zajednica sa ministrom turizma, na kojem smo informirani o dokumentima koji bi 
uskoro trebali biti  predstavljeni i široj javnosti putem javnog savjetovanja. Radi se o 
Pravilniku o metodologiji izrade plana upravljanja destinacijom, Pravilniku o metodologiji 
izračuna prihvatnog kapaciteta te Pravilniku o pokazateljima za praćenje razvoja i održivosti 
turizma. 
Ti dokumenti će biti alat turističkim zajednicama i općinama i gradovima za upravljanje 
destinacijama. 
Naposljetku , načelnica je obavijestila vijećnike da je danas zaprimila Rješenje Ministarstva 
turizma vezano za brisanje nje kao osobe ovlaštene za zastupanje TZ-a i upis Ante Trutanića, 
čime je potvrđena odluka Vijeća TZ Bol od 2. travnja ove godine. 
 
E)    Vijećnička pitanja, prijedlozi i pohvale 
Tihomir Marinković je pitao načelnicu kakvi su poslovni rezultati KJP Grabov rat ove 
turističke sezone. 
Načelnica je kazala da je rezultat poslovanja bolji nego lani u svim segmentima osobito 
ugostiteljski sektor i aquapark na Zlatnom ratu. 
Tihomir Marinković je pitao ima li načelnica kakvih saznanja o značajnim zemljanim 
radovima pored ceste za Gornji Humac. 
Načelnica je kazala da je vjerojatno riječ o pripremi zemljišta za sadnju poljoprivrednih 
kultura, te da se zemljište okrupnjava kako bi jedan vlasnik imao 3 hektara zemljišta te prema 
važećem PPU mogao graditi gospodarski objekt. 
Ante Selak je pitao zbog čega još nije otvoren kiosk kod benzinske postaje. 
Načelnica je kazala da je trebalo ishoditi novi priključak električne struje, te tek nakon toga da 
su zatraženi minimalni tehnički uvjeti. Sada se čeka izdavanje potvrde o ispunjavanju 
minimalnih tehničkih uvjeta. 
Ante Selak je primijetio da ni ove godine  nije otpočela naplata parkinga u ulici Hrvatskih 
domobrana. 
Ante Selak je kazao da bi trebalo urediti parking i stepenice u naselju Blato. 
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Načelnica je kazala da još nisu riješeni imovinsko pravni odnosi u naselju Blato, te da je za 
sada nemoguće ishoditi građevinske dozvole za bilo kakve radove. Jedino što je moguće je 
izvršiti hitnu sanaciju zidova zbog opasnosti za ljude i imovinu. 
Ante Selak je predložio da se stavi još jedan prometni znak za slijepu ulicu u naselju Blato jer 
mnogi vozači ne vide postojeći znak i zabunom dođu u naselje. 
Načelnica je prihvatila ovaj prijedlog. 
Ante Selak je pitao da li se planira uređenje kućice na katamaranskom pristaništu na Velom 
mostu. 
Načelnica je kazala da za sada nije planirana izmjena kućice na Velom mostu. 
Zdravko Bartulović je pito ima li kakvih novosti vezanih uz realizaciju projekta izgradnje 
stanova iz Programa poticajne stanogradnje. 
Načelnica je kazala da je dala suglasnost na prijedlog projekta, te da od tada još nema 
nikakvih novosti. 
Zdravko Bartulović je primijetio da je šetnica Put Zlatnog rata u jako lošem stanju, te je pitao 
zbog čega ove godine prije turističke sezone nije izvršena zamjena oštećenih ploča. Istaknuo 
je  kako se to obično radilo svake godine prije početka ljeta. 
Načelnica je kazala da su dva gradilišta na šetnici bila aktivna do početka sezone, te da nije 
bilo vremena za izmjenu oštećenih ploča. 
Tihomir Marinković je pitao je li uzet depozit od investitora za izmjenu oštećenih ploča. 
Istaknuo je da je on u svom mandatu načelnika uvijek inzistirao da investitori gradnje na 
šetnici snose troškove sanacije nastalih oštećenja. 
Načelnica je kazala da je uzet depozit, te da će investitori koji su oštetili šetnicu snositi trošak 
njene sanacije. 
 
DNEVNI RED: 
POD 1) 
Nataša Paleka Jakšić je upoznala nazočne sa prijedlogom odluke o dodjeli javnih priznanja 
općine Bol za 2024. godinu, koju je općinskom vijeću uputio Odbor za dodjelu javnih 
priznanja. 
Članovi Odbora za dodjelu javnih priznanja su na svojoj sjednici utvrdili da su u otvorenom 
roku zaprimljeno pet prijedloga za dodjelu javnih priznanja i to: 
- Krešimir Okmažić  je predložio dodjelu javnog priznanja Grb općine Bol tvrtki Big blue 
sport d.o.o., odnosno obitelji Garbajs za njihov doprinos sportu, ugostiteljstvu i trgovini, 
zaštiti podmorja i prezentaciji naših prirodnih ljepota. 
- Srednja škola Bol je predložila dodjelu javnog priznanja Grb općine Bol Ljubici Kusanović  
kao priznanje za njene izuzetne rezultate i doprinos u području obrazovanja, kulture i 
društvenog angažmana, koji su od velikog značaja za razvoj i ugled Općine Bol. 
- Nikica Trutanić je predložio dodjelu javnog priznanja Grb općine Bol Tonkici Trutanić za 
njen doprinos u  turističkom sektoru, društvenom angažmanu i humanitarnom radu. 
- Suzana Hero je predložila dodjelu Godišnje nagrade Općine Bol Elici Marinković za 
volontersku angažiranost na uređivanju, čišćenju i ukrašavanju župne crkve i prostora oko 
crkve. 
- Osnovna Škola Bol je predložila dodjelu Godišnje nagrade mentoricama Luciji Špacal i Ani 
Cvitanić zbog iznimnih uspjeha na europskom RoboCupJunior natjecanju. 
 
Članovi Odbora su prokomentirali sve zaprimljene prijedloge i obrazloženja, te su 
jednoglasno zaključili da vijeću općine Bol predlože donošenje odluke o slijedećim javnim 
priznanjima općine Bol za 2024. godinu: 
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- Tvrtki Big blue sport d.o.o., odnosno obitelji Garbajs, javno priznanje Grb općine Bol za 
dugogodišnji doprinos sportu, ugostiteljstvu i trgovini, zaštiti podmorja i prezentaciji naših 
prirodnih ljepota. 
U obrazloženju se navodi da je tvrtka Big blue sport d.o.o. osnovana 1993. godine i od tada je 
prepoznatljiva kao pokretač sportskog turizma u Bolu. Najprije kao pioniri jedrenja na dasci 
(surfanju) i biciklizmu. 
Njihova velika zasluga je izrada prve biciklističke karte Brača, održavanje signalizacije i 
tehničkog opremanja biciklističkih puteva i pješačkih staza (stari put do Gornjeg Humca, 
Murviški dolac, Mala staza), a sve sa ciljem kako bi se našim gostima pokazale naše prirodne 
ljepote, kamene gomile-djelo vrijednih ruku naših težaka. 
Zadnjih deset godina u predsezoni organiziraju humanitarni Prvomajski kros „Đir oko Bola“ 
koji i novčano pomažu.  
Uz pomoć Općine Bol i TZO Bol i vlastitim sredstvima u posezoni pod pokroviteljstvom 
Hrvatskog biciklističkog saveza već nekoliko godina organiziraju biciklističku utrku „Na dva 
kola oko Bola“.  
Također organiziraju jedinstvenu utrku u Hrvatskoj „Uspon Vidova gora“ s brdskim i 
električnim biciklima. 
Tvrtka Big Blue sport d.o.o., odnosno njeni vlasnici , kao zaljubljenici mora započeli su 1996. 
godine sa velikom i u našem mjestu prvom akcijom čišćenja podmorja i tako sve do 2003. 
godine kada su prodali ronilački centar. Ova hvale vrijedna akcija kojom se čisti podmorje i 
stvara novi prostor morskom svijetu djeluje na svijest ljudi o važnosti očuvanja našeg mora i 
podmorja. 
Najveća zasluga tvrtke Big blue sport d.o.o. je škola surfanja kroz koju je prošlo tisuće 
učenika, a veliki dio njih se vraćaju u Bol kao naši gosti. Za pohvaliti je i organizaciju 
sportskih aktivnosti  odbojka na plaži, sup, kajak, windsurffoil i wingfoil. Tvrtka Big blue 
sport d.o.o. redovito prati kretanja u morskim sportovima, donosi ih u Bol i na taj način 
obogaćuje bolski sportski turizam. 
Big blue sport d.o.o. također uvijek stoji na raspolaganju bolskim školama bilo u organizaciji 
sportskih događanja ili u sponzorstvu. Poznate su njihove humanitarne akcije kroz 
organizaciju raznih sportskih događanja, a jedna od njih je za pomoć za udrugu „Brački 
pupoljci“. 
Dakle, teško je zamisliti bolski turizam bez tvrtke Big blue sport d.o.o., odnosno obitelji 
Garbajs i njihovog doprinosa sportu , ugostiteljstvu i trgovini. 
Ime „Big blue“ je u Bolu  zaštitni znak za Windsurffing, ostale sportove na moru, zaštitu 
podmorja i prezentaciju naših prirodnih ljepota. 
 
- Ljubici Kusanović, javno priznanje Grb općine Bol  kao priznanje za njene izuzetne 
rezultate i doprinos u području obrazovanja, kulture i društvenog angažmana, koji su od 
velikog značaja za razvoj i ugled Općine Bol. 
U obrazloženju se navodi da je Ljubica Kusanović rođena 11. studenog 1958. godine, a većinu 
svog života je posvetila obrazovanju, kulturi te unaprjeđenju društvenog života u Općini Bol. 
Nakon završetka Opće gimnazije u Bolu 1977. godine, diplomirala je na filozofskom 
fakultetu u Zadru 1983. godine, stekavši zvanje profesora hrvatskog jezika i jugoslavenske 
književnosti. 
Nakon završenog studije, vratila se u Bol gdje je od kraj 1983. godine bila stalno zaposlena u 
Hotelskom poduzeću Zlatni rat. 
Jedno od njenih prvih velikih postignuća bilo je osnivanje Općinske knjižnice-Hrvatske 
čitaonice Bol, zajedno sa gospodinom Jakijem Bačićem i gospodinom Jurom Žuljevićem. 
Ljubica Kusanović je intenzivno sudjelovala u organizaciji različitih kulturnih događanja u 
Bolu, uključujući karnevale, svečane plesove, fjere i izložbe. 
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Od 06. studenog 1993. godine Ljubica Kusanović je radila kao profesor hrvatskog jezika u 
Srednjoj školi Bol. Tijekom svoje karijere u školi, pokrenula je školski list „To“ koji je do 
danas izdao 61 broj te je aktivno sudjelovala na školskim natjecanjima u disciplinama kao što 
su hrvatski jezik i Lidrano, pri čemu su njeni učenici više puta sudjelovali na državnim 
natjecanjima. 
Ljubica Kusanović je također sudjelovala u brojnim kulturnim manifestacijama na otoku, kao 
što su Noć muzeja i Nazorovi dani, te unutar škole organizirala Dane hrvatskog jezika i dane 
hrvatske knjige. 
Nadalje, Srednja škola Bol je niz godina sudjelovala u programu Globus - razmjeni učenika u 
Europi, pri čemu je Ljubica brinula o učenicima - gostima i podučavala ih hrvatskom jeziku. 
Tijekom godina je sudjelovala i u raznim humanitarnim akcijama, te je lektorirala niz knjiga. 
Kao član Općinskog vijeća u njegovom prvom sazivu i član Vijeća za kulturu  Centra za 
kulturu Općine Bol, Ljubica Kusanović je kontinuirano doprinosila razvoju i ugledu Općine 
Bol. 
 
- Elici Marinković, javno priznanje Godišnja nagrada Općine Bol za volontersku angažiranost 
na uređivanju, čišćenju i ukrašavanju župne crkve i prostora oko crkve. 
U obrazloženju se navodi da je Elica Marinković volonterski angažirana na uređivanju, u 
čišćenju i ukrašavanju župne crkve i prostora oko crkve, a nadasve treba spomenuti njeno 
nemjerljivo sebedarje u organizaciji saniranja krova župne crkve. 
Ona se trudi i oko nabavljanja cvijeća za uređenje crkve i prostora pred njom kad ustreba, a i 
namjenski za crkvu sadi cvijeće u svojem vrtu. 
Organizira prikupljanje sredstva za kupovanje odora za ministrante, za obnovu tapetića u 
crkvi i sl.  
Elica potiče svoje sumještane da sudjeluju u čišćenju i pripremanju crkve pred blagdane, bez 
očekivanja odaziva koji najčešće i bude minimalan. 
Budućim da je župna crkva dio bolske povijesti i sadašnjosti, Eličinu predanost navedenom 
trebalo bi odvojiti od osobne joj vjerske pripadnosti jer njen trud jednako sjaji i njenim 
sumještanima, ali i brojnim  gostima Bola koji s njima sudjeluju na misnim i drugim slavljima 
vezanim uz taj bolski prostor. 
Naposljetku, veliki broj Boljana slavi blagdane u našoj crkvi, slavi krštenje, pričesti i krizme 
…, i pri tom se divi prigodnom uređenju za što je najčešće zaslužna sama naša samozatajna 
Elica koja s ljubavlju, vedrinom i bez ikakvih očekivanja, svima nama oplemenjuje važne 
životne trenutke. 
 
- Mentoricama Luciji Špacal i Ani Cvitanić, javno priznanje Godišnja nagrada Općine Bol 
zbog iznimnih uspjeha na europskom RoboCupJunior natjecanju, odnosno za   iznimna 
dostignuća i doprinos za razvitak i ugled Općine Bol iz područja  odgoja i obrazovanja. 
U obrazloženju se navodi da su se robotikom bolski osnovnoškolci počeli baviti prije 9 
godina, odnosno 2015. godine. 
Robotičari već godinama sudjeluju kao predstavnici hrvatske robotičke reprezentacije na 
prestižnom RoboCupJunior natjecanju. 
RoboCupJunior projektno  je usmjereno natjecanje namijenjeno učenicima do 19 godina 
starosti koji u radioničkom okruženju proširuju svoja znanja. Težište aktivnosti je na timskom 
rješavanju problema pri čemu se koriste različita umijeća i znanja. 
Za uspjeh i kvalitetnu pripremu potreban je cjelogodišnji rad i priprema kao i organizacija u 
timu.  
Mentorice Lucija Špacal, učiteljica informatike i tehničke kulture i ana Cvitanić, školska 
pedagoginja, različitih su struka , a međusobno se isprepliću u ovom robotskom izazovu. 
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Lucija je zadužena za tehnički dio, konstrukciju i programiranje, dok je ana s učenicima na 
osmišljavanju i realizaciji scenske igre, izradi kostima i scenskih rekvizita. 
Dakle, mentorice robotičkih ekipa Lucija Špacal i Ana Cvitanić već 9 godina marljivo rade s 
učenicima Osnovne i Srednje škole Bol, članovima Udruge „RoboBrač“. 
Postižući zapažene uspjehe na državnoj , međunarodnoj i svjetskoj razini promoviraju svoj 
rad, znanje i vještine, ali isto tako i Osnovnu školu Bol, svoje mjesto i lokalnu zajednicu te 
Lijepu našu.  
Dokaz tome i posljednji veliki uspjeh - prvo mjesto na europskom natjecanju na njemačkom 
Hannoveru, u konkurenciji od preko 400 natjecatelja okupljenih u 140 timova iz 21 zemlje. 
Iznimni uspjesi, posebno posljednji na europskom RoboCupJunior natjecanju, povod su za 
dodjelu Godišnje nagrade Općine Bol mentoricama Luciji Špacal i Ani Cvitanić. 
Nadalje, treba istaknuti i pohvaliti uloženi trud učenica: Karle Klapež, Eve Jakšić, Zare 
Jakšić, Miriam Cvitanić i Celine Marčić.  One su s obvezama u školi usklađivale robotičke 
radionice i odradile zahtjevne višemjesečne pripreme. 
Uspjeh robotičarki prepoznao je i predsjednik Zoran Milanović koji je 18. lipnja 2024. godine 
u Uredu predsjednika Republike primio učenike i njihove mentore koji su sudjelovali na 
ovogodišnjem RoboCupJunior natjecanju. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluke o dodjeli javnih priznanja općine Bol za 2024. 
godinu i to Grb Općine Bol tvrtki Big blue sport d.o.o. i Ljubici Kusanović, te Godišnje 
nagrade općine Bol za 2024. godinu Elici Marinković te mentoricama Luciji Špacal i Ani 
Cvitanić, a iste će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO prihvatili prijedlog načelnice da se dobitnicima javnih 
priznanja Grb općine Bol dodjeli i novčana nagrada u iznosu od 1.300,00 eura, a dobitnicima  
Godišnja nagrada Općine Bol  za 2024. godinu dodjeli novčana nagrada u iznosu od 1.000,00 
eura . 
 
POD 2) 
Voditeljica računovodstva Nives Mošić je obrazložila prijedlog prvog rebalansa proračuna 
općine Bol za 2024. godinu, te je predložila da se prihodi i rashodi povećaju za 283.000,00 
eura pa ostaju uravnoteženi, tj. prihodi proračuna za 2024. iznose 5.507.271,00 eura, a rashodi 
proračuna za 2024. godinu iznose 5.507.271,00 eura.  
Prihodi se povećavaju u iznosu od 703.000,00 eura i to u slijedećim kontima: 
- Prihodi od poreza se povećavaju za 80.000,00 eura, te sad iznose 650.000,00 eura,  
- Prihodi od pomoći iz inozemstva i od subjekata općeg proračuna povećavaju se za 
125.000,00 eura te sad iznose 220.000,00 eura,  
- Prihodi od imovine povećavaju se za 472.000,00 eura te sad iznose 525.000,00 eura,  
- Prihodi od upravnih i administrativnih pristojbi, pristojbi po posebnim propisima i naknada 
povećavaju se za 25.000,00 eura te sad iznose 50.000,00 eura. 
- Prihodi općinske knjižnice povećavaju se za 1.000,00 eura. 
Nadalje, planira se smanjenje prihoda Općine Bol u iznosu od 420.000,00 eura. 
-Tekuće pomoći iz državnog proračuna smanjuje se za 20.000,00 eura, te sad iznose 
30.000,00 eura. 
-Naknada za upotrebu pomorskog dobra smanjuje se za 400.000,00 eura, te sad iznosi 
700.000,00 eura.  
Planira se povećanje rashoda Općina Bol u iznosu od 764.785,00 eura (najviše: rashodi za 
nabavu neproizvedene dugotrajne imovine, materijalni rashodi, rashodi za Centar za kulturu 
itd.). 
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Nadalje, planira se smanjenje rashoda Općine Bol u iznosu od 481.785,00 eura (najviše: 
pomoći dane u inozemstvo i unutar općeg proračuna, rashodi za nabavu proizvedene 
dugotrajne imovine itd.). 
Planirano povećanje prihoda i rashoda je realno jer odgovara ostvarenom stanju na kontima 
do danas te planiranima prihodima i rashodima u iduća dva mjeseca. 
Članovi Odbora za financije i proračun su na svojoj sjednici predložili vijeću općine Bol 
donošenje odluke o prihvaćanju prvog rebalansa proračuna općine Bol prema prethodnim 
odredbama. 
 
Vijećnici su sa  8 glasova ZA i  1 SUZDRŽANIM glasom, donijeli odluku o prihvaćanju  
prvog rebalansa proračuna općine Bol za 2024. godinu, a donesena odluka će se  objaviti u 
"Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 3) 
Nataša Paleka Jakšić je vijećnike upoznala sa prijedlogom izmjena i dopuna Programa 
gradnje komunalne infrastrukture za 2024. godinu 
Naime, Općina Bol u 2024. godini predviđa gradnju slijedeće komunalne infrastrukture sa 
procijenjenim troškovima:    
1. Građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi radi uređenja neuređenih dijelova 
građevinskog područja: 
- Ulica Ivana Mažuranića – 140.000,00 € 
- Ulica Ante Radića – 137.193,00 € 
- Gradnja nove kanalizacije – 20.000,00 € 
2. Građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi u uređenim dijelovima građevinskog 
područja: 
- Javna rasvjeta Put Zlatnog rata – 10.000,00 € 
- Javna rasvjeta Murvica – 30.000,00 € 
- Ostala javna rasvjeta – 10.000,00 € 
- Popločenje šematorija kod Dominikanskog samostana – 250.000,00 € 
- Odvodni kanal niz Bračku cestu – 200.000,00 € 
3. Građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi izvan građevinskog područja: 
- Gradnja novog groblja, prva faza – 700.000,00 € 
4. Postojeće građevine komunalne infrastrukture koje će se rekonstruirati i način 
rekonstrukcije: 
- Takve građevine nisu planirane u 2024. godini 
5. Građevine komunalne infrastrukture koje će se uklanjati: 
- Takve građevine nisu planirane u 2024. godini 
Program građenja komunalne infrastrukture sadrži procjenu troškova projektiranja, revizije, 
građenja, provedbe stručnog nadzora i provedbe projekata građenja komunalne infrastrukture, 
što obuhvaća slijedeće troškove: 
1. Troškovi zemljišta na kojem će se graditi komunalna infrastruktura 
2. Troškovi uklanjanja i izmještanja postojećih građevina i trajnih nasada 
3. Troškove sanacije zemljišta 
4. Troškove izrade projekata i druge dokumentacije 
5. Troškove ishođenja akata potrebnih za izvlaštenje, građenje i uporabu građevina 
komunalne infrastrukture 
6. Troškove građenja i provedbe stručnog nazora građenja komunalne infrastrukture 
7. Troškove evidentiranja u katastru i zemljišnim knjigama. 
Predloženim Programom gradnje komunalne infrastrukture je u 2024. godini predviđeno 
utrošiti ukupno 1.497.193,00 €. 
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Financijska sredstva potrebna za ostvarivanje ovog Programa osigurati će se iz komunalnog 
doprinosa u iznosu od 130.000,00 €, iz komunalne naknade u iznosu od 111.000,00 €, a 
preostali iznos od 1.256.193,00 € će se osigurati iz ostalih prihoda za posebne namjene. 
Načelnica općine Bol je dužna podnijeti izvješće o izvršenju programa građenja komunalne 
infrastrukture za prethodnu kalendarsku godinu zajedno s izvješćem o izvršenju proračuna za 
prethodnu kalendarsku godinu. 
 
Vijećnici su sa 8 glasova ZA i  1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili izmjene i dopune 
Programa gradnje komunalne infrastrukture za 2024. godinu,  a Program će se objaviti u 
"Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 4) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje prijedloga izmjena i 
dopuna Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2024. godinu.  
Predloženim programom se određuje:  
- Opis i opseg poslova održavanja komunalne infrastrukture s procjenom pojedinih troškova 
po djelatnostima  
- Iskaz financijskih sredstava potrebnih za ostvarivanje programa s naznakom izvora 
financiranja.   
 Program održavanja komunalne infrastrukture u 2024. godini na području općine Bol donosi 
se za sljedeće komunalne djelatnosti:   
1. održavanje nerazvrstanih cesta (koje se koriste za promet vozilima, koje svatko može 
slobodno koristiti, a koje nisu razvrstane kao javne ceste)  
2. održavanje javnih prometnih površina na kojima nije dopušten promet motornim vozilima 
(trgovi, pločnici, javni prolazi, šetališta, plaže, biciklističke i pješačke staze…)  
3. održavanje javnih parkirališta (javne površine koje se koriste za parkiranje motornih vozila 
i drugih cestovnih vozila s pripadajućom opremom na zemljištu u vlasništvu općine Bol)  
4. održavanje javnih zelenih površina (parkovi, drvoredi, živice, cvijetnjaci, travnjaci, skupine 
ili pojedinačna stabla, dječja igrališta s pripadajućom opremom, javni športski rekreacijski 
prostorima, zelene površine uz ceste i ulice.)  
5. održavanje građevina, uređaja i predmeta javne namjene (nadstrešnice na stajalištima 
javnog prometa, javni zdenci, vodoskoci, fontane, javni zahodi, javni satovi, ploče s planom 
naselja, oznake kulturnih dobara, zaštićenih dijelova prirode i sadržaja turističke namjene, 
spomenici i skulpture te druge građevine, uređaji i predmeti javne namjene lokalnog značaja. 
6. održavanje javne rasvjete (građevine i uređaji za rasvjetljavanje nerazvrstanih cesta, javnih 
prometnih površina, javnih parkirališta, javnih zelenih površina i drugih površina od 
društvenog značaja u vlasništvu općine Bol)  
7. održavanje groblja i krematorija unutar groblja (ograđeni prostori na kojima se nalaze 
grobna mjesta, mrtvačnica, krematorij, dvorane za izlaganje na odru, predmeti i oprema na 
površinama groblja) 
8. održavanje građevina namijenjene obavljanju djelatnosti javnog prijevoza (autobusni 
kolodvor, prostor prodaje karata i ukrcaja i iskrcaja putnika u pomorskom prometu)  
9. održavanje građevina javne odvodnje oborinskih voda (vododerine, potoci, slivnici na 
javnim površinama)  
10. održavanje zgrada u vlasništvu ili korištenju općine Bol (kino, dom kulture, općinska 
knjižnica, dječji vrtić, upravna zgrada općine, zavičajni muzej, dom na Vidovoj gori, Dom za 
stare i nemoćne). 
Za izvršenje ovog Programa  planira se u toku 2024. godine ukupno potrošiti 359.000,00 €. 
Financijska sredstva potrebna za ostvarivanje ovog Programa osigurati će se iz komunalne 
naknade u ukupnom iznosu od 359,000 €. 
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Od ukupnog iznosa, iznos od 238.000,00 € će se uplatiti općinskom komunalnom poduzeću 
Grabov rat d.o.o. na osnovi računa za obavljene usluge. 
Grabov rat d.o.o. je navedena sredstva dužan utrošiti za provođenje ovog Programa i to za 
plaće djelatnika i za nabavku materijala i opreme u svrhu provođenja ovog Programa.  
Iznos od 121.000,00 € će se uplatiti za održavanje javnih zgrada u vlasništvu ili korištenju 
općine Bol i održavanje ostale komunalne infrastrukture izvođačima radova prema 
ispostavljenim računima.  
Načelnica Općine Bol podnosi Vijeće općine Bol Izvješće o Programu održavanja komunalne 
infrastrukture za prethodnu godinu istodobno s izvješćem o izvršenju proračuna. 
 
Vijećnici su sa 8  glasova ZA i  1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili izmjene i dopune 
Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2024. godinu,  a program će se objaviti u 
"Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 5) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje prijedloga izmjena i 
dopuna odluke o načinu pružanja javne usluge sakupljanja komunalnog otpada na području 
Općine Bol. 
Predloženom odlukom članak 20. Odluke o načinu pružanja javne usluge sakupljanja 
komunalnog otpada na području Općine Bol („Službeni glasnik Općine Bol“, broj 4/22)  
mijenja se i  glasi: 
„(1) Obvezna minimalna javna usluga je iznos koji se osigurava radi ekonomski održivog 
poslovanja te sigurnosti, redovitosti i kvalitete pružanja javne usluge, kako bi sustav 
sakupljanja komunalnog otpada mogao ispuniti svoju svrhu.  
(2) Cijena obvezne minimalne javne usluge dio je cijene javne usluge.  
(3) Na području pružanja javne usluge primjenjuje se: 
 1. jedinstvena cijena obvezne minimalne javne usluge za korisnika usluge razvrstanog u 
kategoriju korisnika kućanstvo iznosi 10,60 €. U cijenu nije uključen PDV.  
2. jedinstvena cijena obvezne minimalne javne usluge za korisnika usluge razvrstanog u 
kategoriju korisnika koji nije kućanstvo iznosi 20,20 €. U cijenu nije uključen PDV.  
(4) Ako se na istom obračunskom mjestu isti korisnik može razvrstati i u kategoriju kućanstvo 
i u kategoriju korisnika koji nije kućanstvo, korisnik je dužan plaćati samo cijenu obvezne 
minimalne javne usluge obračunanu za kategoriju korisnika koji nije kućanstvo.“ 
Načelnica Katarina Marčić je kazala da se izmjenama i dopunama Odluke o načinu pružanja 
usluge sakupljanja komunalnog otpada na području Općine Bol („Službeni glasnik Općine 
Bol“, broj 4/22) mijenja se članka 20. na način da se u stavku 3. jedinstvena cijena minimalne 
javne usluge za kućanstva podiže sa sadašnje cijene od 59,72 kuna (7,93 €) podiže na 10,60 €. 
Jedinstvena cijena minimalne javne usluge za kategoriju korisnika koji nisu kućanstvo podiže 
se sa sadašnje cijene od 123,98 kuna (16,46 €) na 20,20 €. Razlog nužnog podizanja cijene 
minimalne javne usluge je podizanje cijene preuzimanja miješanog komunalnog otpada od 
strane Komunalnog društva „Grad“ d.o.o. sa dosadašnje cijene od 250,00 kuna/t (33,18 €) na 
60,00 €/t, slijedom čega je navedeno komunalno poduzeće uputilo koncesionaru Michielli 
Tomić d.o.o. Dodatak ugovora o preuzimanju miješanog komunalnog otpada.  Slijedom 
prethodnog koncesionar Michielli Tomić d.o.o. je 20. svibnja 2024. godine Općini Bol (i svim 
ostalim JLS otoka Brača) dostavio dopis sa prijedlog nove cijene minimalne javne usluge. 
Predložene izmjene i dopune Odluke o načinu pružanja javne usluge sakupljanja komunalnog 
otpada na području Općine Bol su bile na internetskom javnom savjetovanju sa 
zainteresiranom javnošću. 
Savjetovanje je trajalo 30 dana, a na ovaj prijedlog odluke nije zaprimljena niti jedna 
sugestija, prijedlog ili komentar građana. 
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Vijećnici su JEDNOGLASNO prihvatili izmjene i dopune odluke o načinu pružanja javne 
usluge sakupljanja komunalnog otpada na području Općine Bol, a odluka će se objaviti u 
"Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 6) 
Načelnica Općine Bol Katarina Marčić je vijećnicima predložila donošenje zaključka 
slijedećeg sadržaja: 
„Organizirano uplovljavanje i privez party brodova  Yacht/Sail weeka i drugih organiziranih 
party kružnih putovanja štetno je i u suprotnosti sa strateškim interesima  i održivim razvojem 
Općine Bol.“ 
 
U obrazloženju ovog prijedloga načelnica je navela kako u luku Bol dulji niz godina nekoliko 
puta tjedno na jednu noć uplovljavaju mladi nautičari na višednevnom kružnom putovanju u 
organizacija Yach i Sail weeka.  
U isto vrijeme na jednom mjestu nađe se veliki broj brodova i ljudi, uglavnom mladih, željnih 
zabave, bučnih, pod utjecajem raznih opijata.  
U tim danima povećavaju se sigurnosni rizici u mjestu, na kopnu, u luci i na moru.  
Kapacitet bolske luke se premašuje, plovila se vezuju jedan na drugi, zakrčuje se luka, 
onemogućuje regularan promet, a zbog prihvata velikog broja jedrilica potrebno je raditi 
nedozvoljene rezervacije i onemogućuje se privez ostalim individualnim nautičarima.  
Bol preuzima prekomjerni otpad, narušava se ekologija mora zbog neodgovornog ponašanja 
pojedinaca, a  zagađenje bukom je iznad zakonom propisane i   iznad razine podnošljivosti, 
ponajprije za stanare centra i neposredno u luci.   
Popularno među tim nautičarima je dnevni najam radnih strojeva, tzv. Quadova, koji također 
stvaraju prekomjernu buku, opterećuju prometnice, posebice poljske puteve, oštećuje se 
općinska imovina, nerijetko se dešavaju manje prometne nesreće. 
Organizirano se  prevoze do noćnog kluba i natrag u luku u kasnim večernjim i ranim 
jutarnjim satima, pa noćni mir stanovništvu remeti buka, pjesma i  vikanje iz otvorenih 
turističkih vlakića, dok bi alternativa tome bile stotine mladih ljudi koji prolaze u grupama 
kroz čitavo mjesto i šetnicu. 
Broj brodova i putnika raste iz tjedan u tjedan kako se primiče visokoj sezoni, i upravo na 
vrhuncu turističke sezone u luci je i najveći broj priveza sa oko 60 takvih brodova i oko 400 
mladih ljudi što stvara nepotrebno opterećenje, masovnost, domicilnom stanovništvu i 
njihovim gostima, a najviše onima koji stanuju u blizini frekventnih lokacija, direktno je 
ugroženo pravo na mir i po danu i po noći. 
Unatoč naporima općinskih službi, asistenta u luci i zaštitara nemoguće je situaciju držati pod 
kontrolom.  
Načelnica je proteklih godina jasno komunicirala svoj stav prema LUSDŽ kao i prema 
organizatorima i inzistirala da se Bol izostavi sa rute tih kružnih putovanja.  
Sa nadležnima u Lučkoj upravi SDŽ, kao i sa predstavnicima Yacht i Sail weeka,  do sada je 
postignuto: 

 Da se angažira veći broj profesionalnih zaštitara koji će održavati red u luci i na 
drugim frekventnim lokacijama gdje se okupljaju gosti sa jedrilica 

 Da se iz programa izbaci održavanje beach partya na plaži  Zlatni rat 

 Da se postave obavijesne ploče koje upozoravaju goste sa jedrilica o (ne)primjerenom 
ponašanju i poštivanju prava na red i mir lokalnog stanovništva 

 Da skipperi i prije dolaska u luku jasno komuniciraju s gostima o propisanim kaznama 
za nedolično ponašanje i da se svako takvo ponašanje bez odgode sankcionira 
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 Kako bi povećali sigurnost, a posebice zbog rizika koji nose organizirani uplovi 
mladih jedriličara, sa PP Brač i ostalim JLS na Braču, Općina Bol je dogovorila  
dislociranje dodatnih policijskih službenika od kojih su 4 smještena u Bolu u srpnju, 
kolovozu i rujnu, i to iz službe kriminalističke policije 

 Općinsko vijeće je izmijenilo Odluku o buci na način da je emisija glazbe na 
otvorenom  moguća najkasnije do 24:00 

Unatoč stavu načelnice da se Bol izostavi sa rute, u travnju 2024. nadležni u LUSDŽ pisano 
su dali ponovno odobrenje organizatorima za uplove i priveze u sve luke pod njihovom 
nadležnošću, posebice sa naglaskom na luke Bol i Vis. 
Općina Bol ima predispozicije i njeguje odmorišni, obiteljski, aktivan, sportski turizam, a 
strateški cilj je i održivi razvoj ostalih, komplementarnih tipova. 
U nadolazećem periodu planira se proširenje luke za oko 150 novih vezova. Jedan od glavnih 
motiva za proširenje je zadovoljenje potreba lokalnog stanovništva za komunalnim vezovima, 
kao i razvoj visokokvalitetnog nautičkog turizma.  
Pozicioniranje Bola kao party destinacije, a posebno kao party nautičke destinacije, u 
suprotnosti je sa strateškim ciljevima, opasno ugrožava razvoj drugih oblika turizma, pa i 
nautičkog, kojeg tek trebamo razviti. 
U Bolu postoji veliki potencijal za razvitak nautičkog turizma visoke kvalitete koji nije u 
koliziji sa tipovima koje tradicionalno njegujemo desetljećima, stoga je nužno nastaviti raditi 
na dodatnom unapređenju ove važne turističke grane koja će nesumnjivo postati vrlo 
značajna. 
Održivi razvoj ne smije biti vođen poduzetničkim idejama, a destinacijom se treba aktivno 
upravljati na način koji je u skladu sa održivim razvojem i javnim interesom, stoga je intencija 
ovog Zaključka da se luka Bol izostavi sa rute organiziranih jedriličarskih party dolazaka. 
Načelnica je zatražila potporu vijeća kako bi se smanjio utjecaj party turizma na lokalno 
stanovništvo i druge oblike turizma koji su prisutni u destinaciji. 
Tihomir Marinković je kazao da treba dopustiti organizirano uplovljavanje i privez party 
brodova  Yacht/Sail weeka i drugih organiziranih party kružnih putovanja do izgradnje nove 
luke nautičkog turizma na Račiću. Tek izgradnjom nove luke i razvojem ostalih tipova 
nautičkog turizma može se govoriti o izbjegavanju ovog vida turizma. Naglasio je da KJP 
Grabov rat ostvaruje znatne prihode od ovih uplovljavanja u luku. 
Zdravko Bartulović je kazao da su ova uplovljavanja i boravak ovih gostiju bolje organizirani 
nego ranijih godina, tako da je njihov negativan utjecaj na ostale goste i lokalno stanovništvo 
minimaliziran. Istaknuo je da je općina prostornim planom predvidjela gradnju disko kluba u 
R3 zoni, te da se sada ne može ograničavati njegov rad zabranom dolazaka gostiju. 
Jakov Okmažić također smatra da općina ne treba zabranjivati, odnosno ograničavati  dolazak 
mladih gostiju u mjesto. 
Načelnica je zaključno kazala kako ne želi da Bol postane party destinacija, da ti gosti troše 
samo u određenim objektima, te da korist od njih ima samo mali broj poduzetnika. 
 
Vijećnici nisu prihvatili predloženi Zaključak (4 ZA, 2 PROTIV, 3 SUZDRŽANA). 
 
POD 7) 
Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike sa prijedlogom odluke o  izmjenama i dopunama 
odluke o nerazvrstanim cestama na području općine Bol. 
Predloženom odlukom se dosadašnja Odluka o nerazvrstanim cestama na području Općine 
Bol („Službeni glasnik“ Općine Bol br. 6/2012, 2/2017, 8/2018, 10/2028 i 5/2019) 
nadopunjuje na način da se u članku 2. stavak 1. Odluke iza točke 72. dodaje se slijedeća 
točka:  
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73. Put picokara  
Naime, ta nadopuna je potrebna kako bi se mogao provesti geodetski elaborat navedene ulice u 
katastru. 
 
Predložena odluka o izmjenama i dopunama odluke o nerazvrstanim cestama na području 
općine Bol donesena je JEDNOGLASNO, a objaviti će se u "Službenom glasniku" Općine 
Bol. 
 
Potpuni tijek sjednice nalazi se na tonskom zapisu, koji se sukladno članku 89. Poslovnika 
Općine Bol (“Službeni glasnik” Općine Bol br. 05/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19) čuva u uredu  
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol. 
 
Sjednica je završila u 20.15 sati 
 
Zapisnik sastavila: Svjetlana Baković  
 
 

Predsjednica vijeća: 
 

Nataša Paleka Jakšić 


